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agenda vergadering 
adviescommissie bibliotheek 
 

datum:  ............................ 28-03-2023 

uur:  .................................. 20:00 uur 

locatie:  ............................ bibliotheek Zoersel, Dorp 54 

aanwezig:  ..................... Paul Van de Wygaert, Lutgart Van Dongen, Francis Peeters, Els Opdenbergh, Iris Ollieuz, 

Hendrik Neel, Bart Hellemans, Renée Grysolle, Eddy De Raedt, Gitta Adams, Roel Van 

Elsacker, Erik Breuls     

verontschuldigd:  ........ Inge Van Heuckelom, Koenraad Torfs, Anne-Marie Rongé, Hilde Moorkens, Trix Lacante, 

Monique De Temmerman, Karin De Bruyn     

verslag door:  ............... Erik Breuls     

 

 

OVERLOPEN ACTIEPUNTEN VORIGE VERGADERING 

nummer Actiepunt wie uiterste datum 

    

 

Myriam Geudens heeft laten weten dat ze geen lid meer zal zijn van de adviescommissie van de bibliotheek. 

Momenteel zijn er nog voldoende actieve leden binnen de adviescommissie. Er moet nog geen oproep gebeu-

ren naar nieuwe leden. 

 

PUNT 1. GOEDKEURING VERSLAG VORIGE BIJEENKOMST 

Het verslag van 18 oktober 2022 wordt goedgekeurd. 

 

PUNT 2. WERKINGSVERSLAG BIBLIOTHEEK ZOERSEL 2022 

Erik stelt het werkingsverslag van de bibliotheek van Zoersel 2022 voor. 

 

- In 2022 gingen twee collega’s met pensioen en startten er ook twee nieuwe medewerkers. 

- Het aantal mensen dat de online toepassing Mijn Bibliotheek gebruikt steeg met 13% tot 3059 gebrui-

kers. Met Mijn Bibliotheek kunnen leners de eigen bibliotheekmaterialen raadplegen, verlengen en re-

serveren. Er werden 3609 materialen online gereserveerd. 

- In 2022 werden er 187.069 materialen uitgeleend. Dit is een kleine stijging t.o.v. vorig jaar. Het aantal 

nieuwe leden steeg significant met 56% (847 inschrijvingen). In 2022 hebben 5365 actieve leners ten-

minste één materiaal uitgeleend in onze bibliotheek. 

- De telogen in de drie bibliotheken registreerden 72.671 bezoekers. Dit is een stijging met 9,8% t.o.v. 

vorig jaar. Het aantal bezoekers voor corona in 2019 ligt echter nog hoger. 

- De scholenwerking kon sinds corona opnieuw zonder beperkingen worden georganiseerd.   

 

Opmerkingen: 

- Vrijwilligers digidak mee opnemen in het verslag. 

- Kunnen de uitleencijfers voor de anderstalige collectie (Engels, Frans, Duits, Italiaans, Spaans) wor-

den opgenomen in het verslag? De collectie Engelstalige boeken werd de afgelopen jaar uitgebreid. 

Heeft dit een effect op het aantal uitleningen.  

- Kan de samenwerking van de bibliotheek van Bohicon en Zoersel in het kader van de stedenband in 
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het werkingsverslag worden opgenomen? 

- Waarom bezoekt de 3de graad van de  basisscholen de Kiekeboes en de Elisabethschool de biblio-

theek van Zoersel niet? Een bezoek met de klas aan de bibliotheek beslist de leerkracht zelf. Elk jaar 

nodigen we scholen/leerkrachten uit om de bibliotheek te bezoeken voor klasuitleningen. 

 

Wie een papieren versie van het verslag wenst kan dit doorgeven aan Erik. 

 

PUNT 3. EHHUR-PROJECT BIBLIOTHEEK SINT-ANTONIUS 

 

Erik geeft een stand van zaken van het EHHUR-project voor een nieuwe bibliotheek in Sint-Antonius.  

 

EHHUR staat voor Eyes-Hands-Hearts Urban Revolution. Het project wil in zeven landen (Denemarken, Grie-

kenland, Portugal, Italië, Kroatië, Turkije en België) een co-designproces ontwikkelen en testen die de principes 

van de New European Bauhaus en Eu Missions combineren.  

 

Eyes staat voor een esthetisch haalbare en sociaal geaccepteerde stedelijke transformatie. 

Hearts staat voor een inclusieve en sociale betrokkenheid van de lokale gemeenschap.  

Hands staat voor concrete duurzame acties. 

 

Het project is 1 oktober gestart en loopt 36 maanden. De lokale partners voor Zoersel-België zijn de Gemeente 

Zoersel, Kamp C, Zonnewind en Blue Synergy.  

 

In december 2022 werd er een ambitienota geschreven voor het project dat de richting bepaald.  

 

Voor de nieuwe bibliotheek van Sint-Antonius zijn er twee locaties mogelijk: de huidige locatie op de Handelslei 

47 en het oud-politiecommissariaat, Kerkhoflei 14. Er loopt momenteel een locatieonderzoek/SWOT-analyse. 

Er wordt gekeken naar de juridische-ruimtelijke context en stedenbouwkundige bouwmogelijkheden, budget-

taire implicaties, duurzaamheidscriteria en een projectie van het gewenste programma voor de bibliotheek op 

de site. Een tussentijds verslag zegt dat beide locaties interessant/mogelijk zijn naargelang het uitgangspunt: 

- De huidige locatie is als bibliotheek bekend en leent zich beter voor een renovatie. 

- Op de locatie van de Kerkhoflei zou het gewenste programma van de bibliotheek beter kunnen worden 

gerealiseerd en kan de huidige locatie worden ontwikkeld voor huisvesting en commerciële invulling.  

Op basis van onderzoek zal College snel een keuze moeten maken om verder en concreter te gaan met het 

project.  

 

 

Momenteel starten we met de eerste fase in een breed participatietraject.  

 

Samen met Erik Fuhlbrügge (participatieambtenaar) zijn de stakeholders in kaart gebracht: 

- Inwoners/omwonenden 

- Bibliotheekbezoekers 

- Bibliotheekmedewerkers 

- Gemeentelijke raden 

- Gemeentelijke diensten  

- Kinderen, jongeren en leerkrachten/scholen 

- Sociale organisaties in de gemeente: PC Bethanië en ziekenhuis Emmaüs, Monnikenheide-Spectrum, 

Huis van het Kind, CLB, CAW, Welzijnsschakels. 

Na de Paasvakantie t.e.m. augustus zullen er verschillende activiteiten worden georganiseerd om inwoners, 
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verenigingen en organisaties te informeren over het project en hen te laten meedenken over de  nieuwe biblio-

theek van Sint-Antonius: 

- Bevraging van inwoners & bibliotheekbezoekers 

o Online bevraging 

o Fysieke bevraging in de drie bibliotheken 

- Buurtbabbel met omwonenden 

- Infosessie gemeentelijke raden 

- Infosessie sociale organisaties 

- Lunchsessies met leerkrachten/scholen 

- Interviews tijdens klasbezoeken 

- Workshop met kinderen en jongeren 

- Dienstoverleg gemeente Zoersel.  

 

In september moet een leidraad van programma van eisen worden opgesteld op basis van deze consultaties en 

zullen we projectontwikkelaars vragen om een voorstel uit te werken. Wanneer deze voorstellen er zijn, zullen 

deze verder met inwoners, verenigingen en organisaties verder worden bekeken.  

 

Erik vraagt of enkele leden van de adviescommissie de online bevraging willen uittesten voordat deze wordt 

verzonden. Hij stuurt nog een uitnodiging.  

 

PUNT 4. ERVARINGEN INLEEFREIS BOHICON 

 

Els Opendenbergh en Francis Peeters namen als leden van de adviescommissie van de bibliotheek en de 

sportraad deel aan de inleefreis om de stedenband Bohicon-Zoersel in Benin te gaan bekijken. Tijdens de reis 

werden bijna alle Zoerselse projecten bezocht en lokale initiatieven die ondersteuning vragen. 

Els Opdenbergh gaat samen met 3 andere deelnemers van de inleefreis een project ondersteunen dat kinderen 

opvangt waarvan de ouders in de gevangenis zitten.  

Els en Francis konden zelf kennismaken met de bibliotheek van Bohicon. Ze konden kort een vorming voor bi-

bliotheekmedewerkers mee volgen, waar ook omliggende steden aan deelnamen.  

Els zou ook graag voor de bibliotheek een Zoersels project indienen bij de Wereldraad voor een subsidie van 

2000 euro en vraagt of er commissieleden hier mee in willen ondersteunen door ondermeer het project mee 

kenbaar te maken in de gemeente, bijvoorbeeld op de kerstmarkt. Kandidaten mogen dit laten weten aan Els of 

Erik.   

 

 

PUNT 5. ACTIVITEITEN 

 

• Zaterdag 28 januari: Voorstelling van de Muziek- en Woordacademie in de bibliotheek van Zoersel 

naar aanleiding van de Week van Poëzie. Bezoekers werden aangesproken voor een individueel ge-

dicht. De Kunstacademie zorgde voor een mooie kunstige omkadering.  

• Zaterdag 11 februari: Slam Poetry in De Bijl met Antwerps dichteres Hind Eljadid en de leerlingen van 

de Muziek-en Woordacademie. 

• Vrijdag 24 februari: Boekendate voor volwassenen om boekentips uit te wisselen. Er waren 8 deelne-

mers. 

• Zondag 12 maart: kindervoorstelling ‘Kleine verhalen voor grote oorden’ door Hanne Machielsen voor 

kinderen van 5 t.e.m. 8 jaar. Er namen 90 mensen deel. 

• Het escape-spel in de bib voor jeugdverenigingen werd de afgelopen maanden reeds gespeeld door 

de KLJ, Chiro Keti’s en Chiro Aspi’s. De dochter van Els en andere jongeren waren enthousiast. 
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•  Woensdag 12 april: Boekvoorstelling van de Zoerselse Eline Pauwels en studiegenoot Yana Bogaerts 

‘Welkom in onze kleuterklas. Een dag in de ziekenhuisschool’. Deze activiteit is gericht op kleuters en 

leerkrachten. 

• Op woensdag 19 april voorziet de bibliotheek i.s.m. met Gezinsbond een activiteit voor de Buiten-

speeldag op buurtplein Ter Smisse (Smissestraat 19) voor kinderen van 2,5 tot 12 jaar. 

• Op zondag 23 april (Internationale dag van het boek) van 10 tot 11 uur organiseert de bib een 

Slowreading-sessie in de bibliotheek van Zoersel.  

• Donderdag 4 mei om 20:00 geeft Mark Elchardus in De Bijl  een lezing over zijn boek ‘Reset’.  

• Tijdens de Boekstartdag  op zondag 14 mei zijn er twee muzikale workshops in de bib van Zoersel. De 

allerkleinsten (0 tot 1 jaar) kunnen genieten van mooie wiegeliedjes terwijl de peuters (1 tem 2,5 jaar) 

uitgenodigd worden om zelf mee muziek te maken. 

• De bibliotheek neemt op zondag 25 juni deel aan de Buurtfeest Wijk Zoersel. Activiteit is nog te bepa-

len. 

   

VARIA & RONDVRAAG 

 

• Els: een aanzienlijk deel van de fietsenstalling aan de bibliotheek van Zoersel wordt ingenomen door 

de deelfietsen van Donkey Republic. Worden deze fietsen veel gebruikt? Kunnen andere bezoekers 

hun fiets nog kwijt? De bibliotheek zal het extra in het oog houden. Er staan nu naar Erik zijn gevoel 

teveel fietsen. Fietsen worden niet veel gebruikt.  

• Eddy: de niet-werkende betaalautomaat staat nog steeds in de bibliotheek van Zoersel. Kan deze wor-

den verwijderd? De betaalautomaat wordt weggehaald wanneer de zelfuitleenbalie wordt vernieuwd. 

Dit staat de komende maanden gepland. Er komt geen nieuwe betaalautomaat. Bezoekers gaan enkel 

nog cash kunnen betalen aan de infobalie. Aan de zelfuitleenbalie zal er elektronisch kunnen worden 

betaald.  

• Wordt het in de toekomst mogelijk om bibliotheekmaterialen van andere gemeente van Bibburen in 

Zoersel op te halen? Dit zijn we momenteel aan het bekijken met de bibliothecarissen. Grootste pro-

bleem momenteel is dat dit zou betekenen dat we één groot reservatiesysteem krijgen, waarbij materi-

alen lang onderweg kunnen zijn. Iemand van Zandhoven reserveert bijvoorbeeld een boek dat eerst-

volgend in Wijnegem binnenkomt. Er zou niet dagelijks kunnen gereden worden tussen de 

verschillende bibliotheken, wat betekent dat gereserveerde boeken onnodig lang uit roulatie zijn. Het 

kan goed zijn dat in tussentijd het boek in Zandhoven binnenkomt, maar dan op transport moet naar 

een andere gemeente. We bekijken momenteel en in overleg met Cultuurconnect de mogelijkheden.  

 

Volgende bijeenkomst van de adviescommissie van de bibliotheek is op dinsdag 10 oktober om 20:00 uur 

in de bibliotheek van Sint-Antonius.  


